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Referat skolebestyrelsesmøde, Maribo Skole 

Dato: 24.04.2025 kl. 17.00 – 19.30 

Sted: Maribo Skole, Borgerskoleafdelingen.  

Forplejning: let anretning 

Deltagere: Lena Faarbech, Peter Larsen, Jeannette Refdahl forældrerepræsentanter, Caroline Hansen og 

Lars-Erik Hansen medarbejderrepræsentanter, Elmin, Gökay, Lucas og Nikoline elevrepræsentant, Andreas Kri-

stiansen, Christoffer Nørregaard og Henrik Andreasen skoleledelse 

Fraværende: Jeannie, Jim, Dorte, Anders og Caroline 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden Kl. 17.00 

Sagsfremstilling:  

Godkendelse af dagsorden  

Beslutning: 

godkendt 

2. Meddelelser – bilag. Kl. 17.05 

Sagsfremstilling: 

Meddelelser fra formandskabet og fra skolens ledelse, faste oplysninger lagt som skriftlig 

information. Ny dato for junimødet – formandskabet foreslår mandag den 16. juni. 

Beslutning: 

Formandskabet – orienterede om gode drøftelser i møde mellem BSU, skolebestyrelses-

formandskab samt sektorledelse og direktør. Temaer omk. STUK tilsynet fyldte meget.  

Nordea Fonden og pulje på 40 mio. til fordeling i de 2 kommuner. Mange deltagere ved 

møde i Maribo hallerne, hvor der var drøftelse af kriterier for ansøgninger – frist i efter-

året. 

Møde i juni – flyttes til mandag den 16. juni. BSU medlemmer inviteres til mødet i maj. 

Ledelsen – Fremtidens skole, proces frem til sensommeren med temadrøftelser i BSU, 

opfordring til at følge den politiske dagsorden. 

 

3. Meddelelser – elevråd. Kl. 17.15 

Sagsfremstilling: 

Meddelelser fra elevråd, hvad er drøftet på møderne samt information fra fælles elevråd, 

herunder seneste møde omk. fremtidens skole.   

Beslutning: 

 Fremtidens skole – fælles elevrådet stod for teamet på seneste møde – med elevernes 

stemme som tema. Stor anerkendelse til fælleselevrådet for deres arbejde omk. tema-

mødet.                                                                                                                  

Borgerskoleafd. Elevrådet har drøftet ønsker for folkeskolen i LK om 10 år. Temaerne er 

bla. medbestemmelse og indhold. Nikoline takker af som formand for elevrådet og Lucas 

tager over på formandsposten.                                                                              
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Blæsenborg – arbejder med temadage og alternative dage, hvor eleverne eksempelvis 

ønsker inddragelse omk. indhold i motionsdag mv. Der arbejdes med hvordan venskabs-

dage kan udvikles og hvordan anderledes dage kan have både et fagligt og socialt ind-

hold. Elevrådet har bidraget med ønsker til indretning – dette blev der vist eksempler på 

bla. vinkevindue, Søtrolden som oplæg til forskellige drøftelser, Barnets stemme – tavle, 

dørfolie og portaler.  

 

 

4. Kvalitetsreform, forsøg med skolemad - bilag. Kl. 17.30 

Sagsfremstilling: 

Der er afsat statslige midler til afprøvning af skolemadsordning i årene 2025 til 2028.   

Det er et krav at fødevarestyrelsens anbefalinger (kostråd) følges. Beskrivelse af forsøgs-

ordningen er vedlagt som bilag, her fremgår det bla. at afprøvningen sker på et trin (ex. 

mellemtrin). Der vil være 3 forskellige tildelingsmodeller, hvor godkendte ansøger place-

res i ordninger med ingen forældrebetaling eller forældrebetaling på 15,- eller 25,- kr. pr. 

måltid – dette sker ved lodtrækning. Drøftelse af mulig ansøgning - ansøgningsfrist er 

senest den 2. maj efter behandling i skolebestyrelsen. 

 

Beslutning 

Introduktion til hvad en evt. ansøgning indebærer. Bestyrelsen drøfter fordele og ulem-

per – det besluttes at ansøge for mellemtrinnet. 

5. Kvalitetsreform, Juniormesterlærer.  Kl. 17.50 

Sagsfremstilling: 

Børne- og Skoleudvalget har besluttet ordningen oprettes på de 4 udskolingsskoler samt 

mulig praktik via Ungdomsskolen. Der er nedsat kommunale arbejdsgruppe som har fo-

kus på praktikaftaler, praktikportal, markedsføring mv. Der er netop udkommet bekendt-

gørelse som sætter en række væsentlige krav.                                                           

Der vil på mødet blive orienteret om status på etablering i Maribo Skole.  

Beslutning: 

Gennemgang af den præsentation som er givet til nuværende 7. + 8. årg. Som vil kunne 

vælge tilbuddet i skoleåret 2025/26. Tirsdag den 29. april afholdes informationsmøde for 

forældre. Skolebestyrelsen havde en række opklarende spørgsmål som blev drøftet. 

6. Kort spisepause kl. 18.10 

 

 

7.  Skoleårets planlægning 2025/26. kl. 18.30 

Sagsfremstilling: 

Der gives under punktet en status på hele planlægningen.                                          

Samlet elevtal som det forventes pr. 1. aug. 2025.                                                                                                               

Skolestarterne er begyndt førskole 1. april.                                                               

Personalesituationen – dels den samlede normering og de forskydninger der er mellem 

afdelingerne. Rekruttering.                                                                                                              

Timefordeling, herunder valgfag samt den påbegyndte fagfordeling.                               
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Beslutning: 

Gennemgang af processen for planlægningen, elevtallet som det forventes pr. 1. aug. 

Førskolen og det forsatte arbejde med at Maribo skole er det naturlige valg. Personalesi-

tuationen hvor rekrutteringen udfordrer. Skoleplanen præsenteres på mødet i juni. 

 

8. Principper, lejrskole – bilag.  Kl. 18.50 

Sagsfremstilling: 

Beslutning af princip for lejrskoler i Maribo Skole på baggrund af oplæg fra den nedsatte 

arbejdsgruppe. 

Beslutning: 

Udsættes til maj mødet grundet få deltagere. 

9. STUK-tilsyn og skolens udviklings- og implementeringsplaner. Kl. 
19.15 

Sagsfremstilling: 

Punktet er fast på dagsorden – status i forhold til udviklings- og implementeringsplaner. 

Der vil via implementeringsplanerne ligge et fokus på prioriteringerne i skoleårets plan-

lægning.  

Beslutning: 

Implementeringsplanerne brydes op og drøftes med medarbejderne – trods STUKs ned-

læggelse vil temaerne fortsat være skolens udviklingsplan. 

 

10. Meddelelsesbog. 19.20 

Sagsfremstilling: 

Opfølgning i forhold til kommunikationen ved ex. skole/hjemsamtaler. 

Beslutning: 

Der er desværre enkelte klasser hvor dette ikke er på plads. Der er rettet et særligt fokus 

på at det skal være på plads. Der bliver skabt en systematik omk. opfølgning fremadret-

tet.  

Tages op igen i sept. 

 

 

11. Kommende møde kl. 19.25 

Sagsfremstilling: 

Punkter til kommende møde 

Beslutning: 

Lejrskoleprincip, besøg af BSU, Legeplads 

12. Evt. 

 


